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ACTA DE REUNIÓ  
CONSELL MUNICIPAL DE MEDI AMBIENT i 
SOSTENIBILITAT I TERRITORI 
 

Identificació de la reunió 
Núm. 2022-19/001 
Caràcter: Ordinària 
Data: 09.05.2022 
Hora: 18.00 hores 
Lloc: Mixte: On line a través de meet i presencial a sala de plens de l'Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen presencialment: 
 
Sra. Marta Santiño   ADF Puig Vicenç Sant Boi 
Sr. Miquel Villa    ADF Puig Vicenç Sant Boi 
Sr. Rafael Bernabé   La Rutlla - Natura 
Sr. Andreu Burguera   La Rutlla - Natura 
Josep Vilalta    Prodema   
Jessica San  Nicolas  Mountain  Waste Collection 
Sr. Francesc López   Federació d'Associacions Veïnals 
Sr. Josep Maria Cervelló  ERC 
Sra. Beatriz Goslino   Grup municipal Ciutadans 
Sr. César Thovar   Regidor de Medi Ambient i Sostenibilitat 
Sr. Javier López Herranz  Regidor d’Espai Públic i Mobilitat  
Sra. Rosa Cifuentes   Cap de Servei de Medi Ambient, Sostenibilitat i Salut 
Ciara Escoda    Cap Patrimoni Natural i Verd Urbà 
Laura Palau     Tècnica de Patrimoni Natural i Verd Urbà 
Alguns veïns a títol particular 
 
 
Ordre del dia 
1) Aprovació de les actes de les sessions anteriors (27/09/21 i 13/12/21) 
2) Presentació de la Tècnica de Patrimoni Natural i Verd Urbà 
3) Presentació de l'actualització del Pla Director del Verd Urbà 
4) Torn obert de paraules 
 
 
 
Desenvolupament de la reunió 
 

El regidor de Medi Ambient, César Thovar, dóna la benvinguda a les persones assistents i fa 
una breu introducció del desenvolupament de la sessió i dels punts de l'ordre del dia. 
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1) Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
 
Hi havia pendent d'aprovació les dues últimes actes, donat que l'acta de la sessió del 27 de 
setembre no es va tenir a temps per aprovar-la. Ambdues s'aproven per unanimitat. 
 

2) Presentació de la Tècnica de Patrimoni Natural i Verd Urbà 
 
El César Thovar presenta a Laura Palau, la tècnica de Patrimoni Natural i Verd Urbà 
recentment incorporada, donada la jubilació del company Josep Pons que ocupava aquesta 
plaça. 
 

3)  Presentació de l'actualització del Pla Director del Verd Urbà  
 
El César Thovar dona la paraula per aquest punt al Javier López, Regidor d’Espai Públic i 
Mobilitat. Desprès d'una introducció per part d'aquest, Ciara Escoda, cap de Patrimoni Natural 
i Verd Urbà, presenta la revisió i actualització que s'està fent del Pla Director del Verd Urbà 
des del Servei de Medi Ambient en coordinació amb els Districtes, i amb diferents serveis de 
l’Ajuntament implicats 
 
El Pla Director de Verd Urbà es va aprovar inicialment al Ple d'octubre de 2019, però es van 
presentar al·legacions i va quedar però va quedar pendent d'aprovació definitiva. 
 
S'expliquen els objectius que es volen aconseguir amb aquest pla i les accions per assolir-los. 
Els objectius es basen en l'estratègia de ciutat i en una diagnosi de la situació actual que 
recull tot un seguit d'inventari i indicadors. 
 
S'obre el torn de preguntes, del qual es recullen algunes a l'acta: 
 
En Francesc López, pregunta respecte les baixes d'arbrat que es recullen en els indicadors 
del Pla, quin és el motiu causant. Que no sigui per una mala gestió, ja que per exemple opina 
que la poda no es realitza de forma molt controlada. També pregunta en relació amb els 
indicadors de pressupost assignat si s'ha pensat augmentar dit pressupost. 
 
La Ciara Escoda respon sobre el pressupost, que amb les contractacions externes explicades 
ja s'està augmentant aquest. 
 
La Rosa Cifuentes contesta al tema de la poda que tot i que actualment s'intenta fer una poda 
de manteniment, si que en algun moment s'ha hagut de fer una poda més agressiva en 
determinats arbres per tal que l'arbre es conservi i pugui consolidar-se sense risc, segons el 
seu creixement estructural. Tot i així, si n'hi han aportacions d'empreses d'esporga que es 
pensi que poden millorar, es rebran de bon grau per a que els/les tècnics/ques valorin la 
proposta. 
 
Un veí assistent comenta que de l'exposició s'extreu clarament que falta pressupost per fer tot 
el que cal i que falta molt manteniment de l'arbrat viari, que s'ha de mantenir i protegir el que 
ja existeix abans de plantar de nou. 
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Javi López li contesta que des de fa uns anys estem en un moment de crisi econòmica on les 
necessitats son. Ara es pretén començar a revertir les conseqüències d'aquesta situació, però 
s'ha de fer poc a poc, d'aquí la proposta de replantació dimensionada per poder fer un 
manteniment amb garanties. 
 
El César Thovar afegeix que una de les accions que es vol fer relacionades amb aquesta 
replantació és fer-les de forma corresponsable, es a dir ,amb intervenció i ajuda d'agents 
comunitaris. 
 
Rafa Bernabé comenta que fa molts anys que s'està veient el deteriorament del verd urbà, per 
tant entén aquest moment com un punt d'inflexió positiu. Demana que en les accions a 
desenvolupar es tingui en compte afavorir la biodiversitat per a que hi hagi refugi per a la 
fauna del municipi. 
 
La Ciara comenta que ja es té en compte en el document de criteris de disseny del verd urbà, 
però que tot i així, quan s'actuï en els diferents espais, està prevista la participació per rebre 
aportacions. La Rosa Cifuentes afegeix que quan aquest document de criteris estigui més 
avançat, es pot passar per a que sigui participat, també s'haurà de tenir en compte que sigui 
viable. 
 
Miquel Villa fa diferents comentaris relacionats amb el tema: el risc d'esporgar massa, la idea 
de generar refugis climàtics, el problema de la fullaraca que obstrueix els embornals, temes 
de rec, problemàtica de pollancres, i pèrdua de superificie de pastura del ramat. 
 
La Ciara explica en referència als pollancres que és una de les espècies que al Pla es 
consideren com inadequades pel borrissol i els problemes respiratoris que genera en la 
ciutadania. A més del 30% d'espècies inadequades més del 40% són pollancres per lo que 
proposen d'anar-los canviant. Als barris de muntanya té l'afegit de la inflamabilitat. També 
s'està treballant per augmentar la superfície per alimentar el ramat. 
 
L'Andreu Burguera pregunta per l'aigua de rec, ja fa anys que es va establir una mena 
d'instal·lació per fer arribar aigua de rec al municipi però està tot aturat.  
 
La Rosa Cifuentes comenta que el Pla contempla recursos hídrics alternatius, ja que tothom té 
clar que no podem regar i netejar amb aigua de xarxa. Hi ha dues línies, una la que contempla 
el Pla que es basa en 2 zones d'aigua freàtica, a Salinas i a Marianao, això ja està previst i es 
farà entre aquest any i l'any vinent. L'altra, és el que refereix l'Andreu, aigua regenerada. 
Aquestes instal·lacions les va fer l'Agència Catalana de l'Aigua, l'Ajuntament va fer una 
infrastructura per connectar aquesta bassa amb el parc de la Muntanyeta, però en aquell 
moment va quedar aturat perquè la pagesia no ho va veure clar i a més representa un cost 
energètic elevat. En aquests moments, en l'últim Pla de la Generalitat 2022-2027es destinen 
50 milions d'euros per aigua regenerada. L'Ajuntament està seguint aquest tema i demanant a 
Aigües de Barcelona la readaptació d'aquest projecte, però no depèn de l'Ajuntament. 
 
Es fan algunes altres preguntes i comentaris per part de les persones assistents. S'acorda 
passar al plenari el Pla quan estigui acabat per poder recollir aportacions. 
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El César Thovar tanca aquest punt agraint el temps i les aportacions de tothom per millorar el 
verd urbà de Sant Boi. 
 

4) Torn obert de paraules  
 
Josep Maria Cervelló comenta que el 03 de març va haver un taller participatiu sobre el Pla 
Urbanístic de Can Carreras i va trobar a faltar que no hi hagués ningú del departament de 
Medi Ambient. Exposa els motius pels quals pensa que és important fer valdre la visió 
mediambiental en la intervenció urbanística. 
 
Rosa Cifuentes li respon que la visió mediambiental ja es va aportar, entre d'altres, perquè la 
intervenció es va explicar en aquest Consell i a nivell tècnic també s'han fet aportacions. En 
principi ho presentava una persona amb criteri mediambiental, es mirarà com va anar. 
 
El César Thovar recull el comentari i comenta que es confirmarà com s'han recollit les 
aportacions mediambientals que s'han fet fins al moment. S'està obert a rebre les que es 
considerin oportunes. 
 
Joan Ros comenta que en el seu moment es va arribar a un pacte mediambiental on es va 
concentrar l'edificabilitat cap a la zona urbana, i que això ja queda consolidat. 
 
 
Es tanca la sessió a les 21.00h de la qual s'estén aquesta acta.  


